
Formulier ten behoeve van het indienen van feitelijke/technische vragen  
 
Datum: 27 februari 2024 
Steller: Fractie BBB 
Onderwerp: Rivierkreeften 
Omschrijving problematiek  
De afname van waterplanten door de opkomst van de rivierkreeften is zorgelijk. De kreeften 
vreten vele sloten en oevers kaal. Hierdoor ontstaat een soort onderwater woestijn. Doordat 
waterplanten verdwijnen, verdwijnen er ook kikker, insecten en andere diertjes. Dit is zorgelijk 
want waterplanten hebben een sleutelrol in het onderwaterleven. Ze zorgen voor de productie 
van zuurstof in het water en vormen een leefgebied voor vissen en andere waterdieren.  
https://www.h2owaternetwerk.nl/h2o-actueel/regels-voor-vangst-uitheemse-rivierkreeften-
worden-verruimd 
Vragen: 

1. Klopt het dat enkel nieuw ontwikkelde (selectieve) vangtuigen breder mogen worden 
ingezet? 

Antwoord: 
LNV werkt momenteel aan het verruimen van de visserijwet zodat vangmiddelen voor 
rivierkreeften in de toekomst niet alleen zijn voorbehouden aan beroepsvissers. Doel daarvan is 
dat het voor de waterbeheerder eenvoudiger wordt om het afvangen van rivierkreeften te laten 
uitvoeren door andere organisaties. In de visserijwet komt ook een omschrijving van de 
vangmiddelen die ingezet mogen worden voor het afvangen van rivierkreeften. Die omschrijving is 
nog niet beschikbaar. Het is dus nog niet duidelijk welke vangmiddelen ingezet mogen worden.   
 

2. Deze vangtuigen zijn vrij groot en “lomp” om goed mee te werken, wordt daar na gekeken 
om dat nog te verbeteren? 

Antwoord: 
Delfland heeft met het innovatietraject vangmiddelen onderzoek gedaan naar een aantal 
specifieke eigenschappen van vangmiddelen, waaronder (verminderen van) bijvangst en het 
vangen van kleine kreeften. Daarbij heeft Delfland bijgedragen aan landelijke kennisopbouw over 
selectieve vangmiddelen voor rivierkreeften. Het innovatietraject is afgerond en de resultaten en 
kennis worden binnenkort openbaar beschikbaar gesteld en gedeeld met andere waterschappen. 
Het verder brengen van de ontwikkelde concepten naar commerciële producten ligt bij de markt. 
Een aantal marktpartijen zijn inmiddels bezig met vervolgonderzoek en verbetering van 
vergelijkbare concepten. Onder andere de ‘craybar’ van Bureau Waardenburg en de ‘kreeftengoot’ 
die wordt ontwikkeld in opdracht van de Brabantse Waterschappen. Tevens zijn er bij andere 
partijen, zoals adviesbureau ATKB, ook nog andere typen vangmiddelen in ontwikkeling.  
 

3. Hoe gaat Delfland nu daadwerkelijk van start om te vangen? 

Antwoord: 
Op 14 november 2023 is het onderwerp ‘Strategie aanpak exotische rivierkreeften’ beeldvormend 
besproken in de commissie Waterkwantiteit en waterkwaliteit. Het onderwerp is voor 
oordeelsvorming geagendeerd voor de commissievergadering van 14 mei 2024. Daarna wordt de 
strategie ter besluitvorming voorgelegd aan de VV op 30 mei 2024. Daarnaast loopt in 2024 de 
afvangproef in Vlaardingen nog door. Er wordt ook gekeken naar mogelijkheden om nog voor de 
zomer te starten met het afvangen van rivierkreeften in een recent aangelegde Natte Ecologische 
Zone (NEZ) ter bescherming van de aangeplante onderwatervegetatie.  
 

4. Kan dit met eigen medewerkers of worden er mensen ingehuurd? 

https://www.h2owaternetwerk.nl/h2o-actueel/regels-voor-vangst-uitheemse-rivierkreeften-worden-verruimd
https://www.h2owaternetwerk.nl/h2o-actueel/regels-voor-vangst-uitheemse-rivierkreeften-worden-verruimd


Antwoord: Gezien de capaciteit en expertise die het intensief afvangen van rivierkreeften vraagt is 
de verwachting dat voor het afvangen van rivierkreeften professionele organisaties worden 
ingehuurd.  

5. Mogen we er vanuit gaan dat Delfland per direct gaat inzetten om te vangen? 

Antwoord: De verantwoordelijkheid voor het uitvoeren van het Europese exotenbeleid ligt voor de 
schaaldieren bij het ministerie van LNV. Daar waar Delflands taken en doelstellingen worden 
geschaad kan Delfland zelf besluiten in te grijpen. In de ‘strategie aanpak exotische rivierkreeften’ 
wordt hiervoor een voorstel gedaan. Deze zal ter besluitvorming aan de VV worden voorgelegd op 
30 mei 2024.  

6. Kan Delfland de invloed van rivierkreeften meenemen in de 
waterkwaliteitsrapportage 2024? 

Antwoord: Om de invloed goed te kunnen duiden is enerzijds kennis nodig over het relatieve 
effect van de verschillende soorten rivierkreeften op de waterkwaliteit ten opzichte van andere 
stressoren. Anderzijds zijn op gestandaardiseerde wijze verzamelde kwantitatieve gegevens over 
het voorkomen van rivierkreeften in het beheergebied nodig. Kennis over het relatieve effect 
wordt in Nederland opgebouwd, maar is nog niet toereikend. Dat komt o.a. door het tweede punt: 
gestandaardiseerde gegevens om dergelijk onderzoek op te baseren zijn nog betrekkelijk schaars. 
Verschillende waterschappen zijn hiertoe recent met monitoring begonnen. Delfland is in 2023 
begonnen met monitoring van rivierkreeften op de gebruikelijke meetpunten van ons brede 
ecologisch meetnet. In 2025 zijn alle meetpunten eenmaal bezocht, en dan volgt een analyse van 
deze data in relatie tot de andere ecologische gegevens. In de waterkwaliteitsrapportage over 
2023 worden de eerste resultaten van deze monitoring gepresenteerd. 

7. Welke invloed heeft dit op het behalen van de ecologie doelen die Delfland heeft 
gesteld met betrekking tot de KRW? 

Antwoord: Uit verschillende onderzoeken komt met name een negatieve invloed op de 
onderwatervegetatie naar voren. Om deze invloed voor Delfland goed te kunnen duiden is 
het onder 6. Beschreven onderzoek nodig. 

 
 
Dit formulier richten aan verenigdevergadering@hhdelfland.nl 
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